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ORSZÁGC3YÜLÉSI KÉP- VISELŐ

Kövér László
az Országgy ű lés elnöke részére

Iielvben

Érkezett : 201 A C 2 E

Tisztelt Elnök úri

írásbelikérdés

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012, évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014, .(II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a Kormány
tagjainak;feládat- és hatásköréről szóló 152/2014, (VI . 6 .) Korm, rendelet 48,§ 13 . pontja szerinti
feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezet ő miniszterhez,

„Nyomkövetőa szegényeken P

Avagy honnan tudják, hogyki, mikor és mire költi az Erzsébet utalványt?”

címmel . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úrl

Nyitrai Imre helyettes államtitkár úr a Népjóléti Bizottság 2015 . március 11-i ülésén, a jegyzőkönyv
szerint, az alábbiakat mondta a rendszeres gyermekvédelmi ` kedvezmény utalványban adott év i
kétszeri támogatásáról : „Naprakészen látjuk, tudjuk, hogy ezen utalványokat hogyan használják fe l
a családoly mire fordlthatják, erről nagyon pontos felmérések állnak rendelkezéscinkre, és azt
mutatják, hogy beváltotta a hozzá jizöttr reményeket, sokkal célzottabb a lett és sokkal inkább a
gyermekek védelmében hasznosul ez a fajtajuttatás. ”
Majd, miután több képviselőtársammal meglepődve érdeklődtünk afelő l, hogy ez miként lehetséges ,
államtitkár úr viszontválaszban a következőket mondta :
„A titok az egyetlen kulcsszó, az a vámtarifa kád, egész egyszerűen (. .) Nagyon fontos, és
szerencsére ma már ezt tudjuk, hogy hol, mikor és mire fordítják a természetbeni juttatásokat, és ezt
pedig általában úgy hívják hogy statisztika, hogy statisztikai adatfeldolgozás . És a statisztikai '
adatfeldolgozásnak az eredménye az, hogy tudjuk hogy mikor költik el, tudjuk azt is egyébként,
hogy hol, tehát a kis üzletben, nagy üzletben, elég érdekes ez a rész is. Azt is tudjuk, hogy mire,
hiszen nem fogadja el azokat az élvezeti cikkeket r- és ezt magam sem tudnám felsorolni, hogy m i
mindent =, de a titok az csak a vámtarifa kód, aminek alapján elfogadják vagy nem . Az egy nagyon

pontos statisztika, hogy a segélyezettek mikor, mire és hol költik, ”

Nem világos, hogy mi a nagy tanulság abban, hogy egy olyan utalványt, 'amit csak -bizonyős
termékek vásárlására lehet költeni, nem költenek másra, pl, élvezeti`cikkekre,
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Nem vitatva az intézkedések monitorözásának létjogosultságát és a statisztikák fontosságát é s
'hasznát,,az azért mindenképpen kérdés — a vámtarifakódos . kontroll-lehetőség ellenére is —, hogy
miért ellenőrzik a felhasználást és mégis miből tudják, hogy az adott utalvánnyal kenyeret vagy
tejet vettek-e . Hiszen, amikor valaki utalvánnyal fizet, azt nem kapcsolják Össze az egyes tételekkel
A vásárló jellemzően a-teljes számla utalványban fizethető -részét (vagy amennyit akar, címlettő l
függően) egyenlíti ki vele . Tehát nem világos, honnan lenne olyan nyilvántartás, amelyik
megmondja, hogy melyik vásárló és melyik termékre szánta az utalványt ,
Az pedig különösen érdekes, hogyha "erről bármiféle nyilvántartást, statisztikát '- vezetnek és
elemzéseket készítenek, akkor azt milyen célból teszik, és miért tartják titokban . Egészen eddi g
ugyanis errő l nem lehetett hallani .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :
• Honnan tudják azt, hogy kevésbé volt célzott a támogatás, amikor azt még pénzbe n

kapták a jogosultak? Honnan tudják ellenőrizni, hogy javult-e a célzottság, amióta
utalványokba történik a kifizetés?

+ Milyen célból ellen őrzik az utalványok felhasználását ?
+ Valóban személyre szabottan, családonként ismerik a felhasználás adatait ?
• Ki és miért ellen őrizheti, hogy a jogosultak mikor, hol és mire költik az utalványt?

Ha készültek a felhasználással kapcsolatosan 'felmérések, azokat miért tartják
titokban ?

• Milyen módon „hasznosították” az ebbő l származó:tapasztalatokat?
Ha rendelkezésre állnak ezek az adatok,°akkor azok hol érhet őek el nyilvánosan?

+ Mit mutatnak az' adatok az utalványos rendszer bevezetése óta? Kik, mikor, °mire "é a
hol költik el az utalványokat ?

+ Mikor tervezik emelni az évek óta változatlan összegű támogatás mértékét ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2015 . március 20 .

	

Bangbné Borbély Ildikó
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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